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SKUPSTINA CRNE GORE

PODGORICA

Obayjestavamo Vas da ce na osnovu clana 187 Poslovnika Skiipstine
Cme Gore, ovlasceni predstavnik Kluba poslanika manjinskih partija, poslanik
Adrijan Vuksanovic, postaviti pitanje predsjedniku Vlade Cme Gore na petoj -
posebnoj sjednici Dmgog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2018. godini koja je
zakazana za 27.11.2018. godine.

V

Sef kluba poslanika,
mr Ervin Ibrahimovic

Klub poslanika Bosnjacke stranke, koalicije ..Aibanci odiucno" 1 Hrvatske gradanske inicijative
Kancelarija br. 1 1 tel/fax: +382 20 404 508
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SKUPSTINA CRNE GORE

PODGORICA

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Cme Gore, postavljam
sljedece pitanje predsjedniku Vlade Cme Gore, gospodinu Dusku Markovicu:

Postovani predsjednice Vlade,

Koliko ste zadovoljni proteklom turistickom sezonom i ostvarenim
ekonomskim benefitima?

Obrazlozenje

Prije pocetka ovogodisnje letnje sezone u odgovoru na moje poslanicko pitanje
Varna, izrazili ste puni optimizam i ocekivanje da ce biti nadmasena rekordna
1987. godina. To ste potlaijepili i odredenim pokazateljima. Smatram da je ovo
dobar trenutak da s ove vremenske distance date svoj osvrt i da pred
cmogorskom javnoscu iskazete stav po ovom pitanju.

Odgovor trazim i u pisanoj formi.

Poslanik,
Adrijan Vuksanovic

fwi

Klub poslanika Bosnjacke stranke, koalicije „Albanci odlucno" i Hrvatske gradanske inicijative
Kancelarija br. 1 1 tel/fax: +382 20 404 508
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SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 dana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u

prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pltanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 27. novembra 2018. godine, kako bi isti bili
dostavljeni uvazenim poslanicima.

S uvazavanjem,

kovic



POSLANICKO PiTANJE

Postovani predsjednice Vlade,

Koliko ste zadovoljni proteklom turistickom sezonom i ostvarenim ekonomskim benefitima?

OBRAZLOZENJE

Prije pocetka ovogodisnje Ijetnje sezone u odgovoru na moje poslanicko pitanje Varna, izrazili

ste puni optimizam i ocekivonje da ce biti nadmasena rekordna 1987. godina. To ste potkrijepili

i odredenim pokazateljima. Smatram da je ovo debar trenutak da s eve vremenske distance

date svoj osvrt i da pred crnogorskom javnoscu iskazete stav po ovom pitanju.

Odgovor trazim i u pisanoj form!.



ODGOVOR

Uvazeni poslanice Vuksanovicu,

Vase pitanje dolazi u pravom trenutku imajuci u vidu da je Ijetnja turisticka sezona prakticno

nedavno zavrsena i da je pravo vrijeme da analiziramo njene rezultate I u Parlamentu.

Prema preliminarnim podacima sa punim pravom ocekujemo da cemo do kraja godine

ostvariti ukupan prihod od turizma koji ce premasiti milijardu eura.

I kao sto ste kazali u obrazlozenju, turisticka sezona 2017. godine nadmasila je rekordnu Iz

1987. Ova je, zatim, premasila i nju. Jedan za drugim nizu se rekordi i zato sa pravom ovo

razdoblje koje se podudara i sa prvom polovinom mandata ove Vlade, mozemo nazvati zlatnim

godinama crnogorskog turizma.

Evo kako to izleda u brojkama:

- Nasa turisticka privreda za prvih devet mjeseci ove godine prebacila je proslogodisnje
rekorde i biljezi posjetu od preko dva miliona (2.001.229) turista, sto predstavija rast

od 9,5 procenata u odnosu na isti period prosle godine.

- U istom periodu ostvareno je blizu 12 miliona (11.981.004) nocenja, sto je za preko

sedam procenta vise u odnosu na uporedni period 2017. godine.

- Samo u ovoj godini otvoreno je 25 novih hotelskih objekata od cega vise od polovine

sa 4 i 5 zvjezdica.

- Tako osnazen sektor hotelijerske industrije samo u toku 2018. godine generisao je

preko 1.000 novih radnih mjesta.

- Ovo ce biti i prva godina u istoriji modernog crnogorskog turizma u kojoj ce u

crnogorskim hotelima boraviti milion turista, kojih je vec sada, prema podacima

MONSTAT-a za preko 100 hiljada vise nego u istom periodu prosle godine.

- Na izvanredne trendove u nasem turizmu ukazuju i podaci o iskoriscenosti kapaciteta

crnogorskih aerodroma. Naime, do 15. novembra ove godine Montenegro Airlines je

prevezao skoro 600 hiljada putnika sto predstavija najboiji rezultat u istoriji ove
kompanije.

- Sa druge strane, Aerodromi Crne Gore opsluzili su 250.000 putnika vise nego u istom

periodu prosle godine, sto je zaista podvig u odnosu na aerodromsku infrastrukturu.

Ali pored ove impresivne statistike, zellm da malo porazgovaramo i o strukturi gostiju, i
prihodima koje oni generisu. A ona se mijenja u korist zahtjevnih turista iz zemaija Evropske
unije, sa najznacajnijim porastom posjeta iz Velike Britanije i Njemacke. To znaci da se nasa

turisticka privreda razvija, stice nova znanja i kompetencije, i postaje konkurentna svom

okruzenju, i sire.



Takode, ove godine bili smo svjedoci da je postsezona trajala znacajno duze nego ranijih

godina,tj. da je trajala prakticno do pocetka novembra mjeseca, sto predstavija same josjedan

korak ka ostvarenju naseg cilja - da Crna Gora bude cjelogodisnja turistlcka destinacija.

Uvazeni poslanice Vuksanovicu,

Iza ovakvih rezultata stoji posvecen pristup i svakodnevni rad. I administracije i svih cinilaca

turistickog sektora. I ne zelim da se to ne spomene, odnosno da se tome ne oda postovanje.

U ovih dvije godine mandate Viade, Ministarstvo je izdalo preko 60 gradevinskih dozvola za

nove hotele sa cetiri ill pet zvjezdica. Prevedeno u cifre, govorimo o ulaganjima od preko 400

miliona eura.

Ne mogu a da ovom prilikom ne Iskazem zadovoljstvo dinamikom kojom se odvijaju grandiozni

projektl u turizmu: Porto Montenegro, Lustica Bay, Porto Novi, all 1 niz manjih, podjednako

kvaiitetnih inicijativa. Ovdje je malo prije govoreno o navodno izgubljenih 30. miliona. Porto

Montenegro je za deset godina unio nove vrijednosti od 550 miliona eura u zemlju. A za

sledecih godina dodatnlh 550 miliona. U Bokokotorskom zaiivu to su hotel! lanca Iberostar na

Njivicama i u Perastu, i hotel Lazure u Meljinama, all i oni u Ulcinju, kakav je projekat grupacije

Karizma na Velikoj plazi.

No, Vlada ulaze i sredstva u turisticke kapacitete na Sjeveru nase zemlje, gdje se nastavljaju

investicije u velike ski centre na Bjelasici. Do kraja 2020. godine tamo ce bit! investirano oko

70 miliona eura. Ocekujem da ce vec narednih dana Ski centar „Kolasin 1600" biti u funkciji

prihvata prvih turista na Bjelasici.

Dakle, uvazeni poslanice,

Dacu i vrlo jasan odgovor na Vase pitanje - veoma sam zadovoljan turistickom sezonom i

ostvarenim ekonomskim benefitima.

All dodao bih istovremeno da mozemo i vise i bolje. Takvo moje opredjeljene zasnovano je na

nasim mogucnostima i nasem okruzenju, prije svega nasim clanstvom u NATO i garancijama

koje iz njega proizilaze za svakog investitora i turistu, zatim realizacija kapitalnih

infrastrukturnih projekata - poput autoputa, kontinuirano unaprjedenje zakonske regulative,

program ulaganja kojim se moze sted ekonomsko drzavljanstvo, i niz drugih mjera koje ce
nasu privredu uciniti konkurentnijom i jos privlacnijom stranim investitorima i turlstima.

Hvala na paznjil


